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Városunk
közéleti
lapja.

Megjelenik
kéthetente.

,,A kormány dolgát ne a 
várostól várják el”

§ 3. oldal

Otthonról zenélnek
§ 6. oldal

Horgászni a járvány 
idején is szabad

§ 7. oldal

Szép összefogásnak lehetünk 
szemtanúi: a vásárhelyi képvise-
lő-testület mind a 15 tagja kivétel 
nélkül segítő kezet nyújtott a világ-
járvány okozta nehéz helyzetben. 

Pénzzel, alapanyaggal, csomagokkal 
– ki-ki lehetőségei szerint támo-
gatja azokat az embereket, akiknek 
gondot jelentenek manapság a min-
dennapok. Ezek közül néhány kez-

deményezésről korábban beszámolt 
lapunk: Kis Andrea alpolgármester 
havi 150 ezer forinttal segít, Gyön-
gyösi Ferenc és Fejes Péter is csoma-
gokat vesz a tiszteletdíjából, Lőkös-
né Nagy Sarolta pedig 500 maszkra 
elegendő textilt vásárolt, a védő-
eszközöket a Kalmár középiskolá-
ban varrták meg. Kis Andrea lapunk 
kérdésére elmondta: a Mindenki 
Magyarországa Mozgalom-Tiszta 
Vásárhelyért Egyesület képviselői 
közösen is adakoznak, 60 csomagot 
állítanak össze, ezeket a népjóléti 
iroda továbbítja azoknak, akik rá-
szorulnak. A frakció a veszélyhelyzet 
során végig támogatni fogja a nehéz 
helyzetbe került vásárhelyi embere-
ket, tette hozzá az alpolgármester.

Hasonlóan jár el a Fidesz frakció, 
mind az öt képviselőjük adakozik, 
csomagokat állít össze, segíti azo-
kat a vásárhelyi polgárokat, akiknek 
erre most szükségük van. Horváth 
Zoltán a közösségi oldalán kiemelte: 
a veszélyhelyzet végéig a teljes kép-
viselő tiszteletdíját rászoruló csalá-
dok és idősek megsegítésére fordít-
ja. A csomagok eljuttatását a Fidesz 
frakció is megkezdte.

Lázár János országgyűlési kép-
viselő 3 millió forinttal támogatta 

az Életünkért-Egészségünkért Hód-
mezővásárhely és Makó Lakosságá-
ért Alapítványt, mely a  vásárhelyi és 
a makói kórház működtetését segíti. 
A politikus Facebook bejegyzésében 
többek között azt is írja: “lehetősé-

geinkhez mérten mindannyiunknak 
ki kell vennünk a részünket a küz-
delemből: nemcsak az otthonmara-
dással, hanem a helyi hősök támo-
gatásával is.” 

A kijárási korlátozást a kor-
mány határozatlan időre meg-
hosszabbította. Lapzártánk napjáig 
1512 főre nőtt a hazánkban beazo-
nosított fertőzöttek száma, 122 
főre emelkedett az elhunytak szá-
ma és ugyanennyien már gyógyul-
tan távoztak a kórházból. Csongrád 
megyében keddig 51-re emelkedett 
a regisztrált fertőzöttek száma. A 
korlátozás be nem tartása miatt 
megyénkben eddig 41 emberrel 
szemben intézkedett a rendőrség, 
közülük 13-at feljelentett. 

Sátor épült
A hódmezővásárhelyi kórház te-
rületére telepítettek sátrat az MH 
5. Bocskai István Lövészdandár 
katonái, írta a honvedelem.hu. 
Nagy Levente őrnagy, a hódme-
zővásárhelyi kórházban felada-
tait ellátó kórházparancsnok tá-
jékoztatása szerint az intézmény 
főigazgatója, Kallai Árpád jelezte 
felé a sátorigényt, amelyet azonnal 
továbbított az országos kórházfő-
parancsnoki törzsnek. A sátor a 
dialízis központba kezelésre érke-
zők elkülönített várakozását teszi 
lehetővé, ezzel is csökkentve a fer-
tőzésveszélyt. 

Lapzártánk idején, kedden dél-
utánig két embernél: egy 90 évnél 
idősebb vásárhelyi férfi nél és egy 
15 hónapos vásárhelyi kisgyermek-
nél diagnosztizálták az új típusú 
koronavírust - állítja a Promenád 
hírportál saját értesüléseire hivat-
kozva. A Vásárhely24 pedig azt, be-
széltek a kislány szüleivel, akik azt 
nyilatkozták nekik: gyermekük az 
elmúlt szerdán váratlanul magas 
lázat mutatott, kicsit bedagadt a 
mandulája, kicsit étvágytalan volt, 
és hasmenés is jelentkezett nála. Ezt 
követően két tesztet végeztek rajta, 
amelyből a második lett pozitív, a 
szülők jelenleg várják saját tesztjük 
eredményét, de azóta nem hagyták 
el a házukat, a bevásárlásukat más 
végzi nekik. Mint a lap szerint el-
mondták: korábban is csak a férj járt 
dolgozni, de alig érintkezett embe-
rekkel, a feleség pedig csak bevásá-
rolni ment el. 

Az idős koronavírus-fertőzött 
személyről szóló információ la-
punkhoz is eljutott, ezért a vásárhe-
lyi kórházat is fenntartó Csongrád 
Megyei Egészségügyi Ellátó Köz-

ponthoz fordultunk. Telefonon el-

értünk egy olyan személyt, aki sze-

rintünk információval rendelkezhet 

a fertőzöttekről, de ahhoz sem járult 

hozzá, hogy a nevével megjelenjen, 

hogy nem nyilatkozik. 

– A tisztiorvosi szolgálattól az 
önkormányzat is két fertőzöttről ka-
pott információt tegnap este, ezek 
közül az egyik nem azonos a sajtóból 
megismerttel, ezek szerint tehát 3 
fertőzött lehet Hódmezővásárhelyen 
– mondta kedden sajtótájékozta-
tón Márki-Zay Péter polgármester. 
Arra is felhívta a fi gyelmet: számára 
kérdéseket vet fel, hogyan juthatott 
a fertőzöttekről szóló információ 
hamarabb a sajtó tudomására, mint 
ahogy azt hivatalos helyről kiadták 
volna. Az eseményen az operatív stáb 
ülésén elhangzottakat foglalta ösz-
sze. A rendőrség információi szerint 
Vásárhelyen 46 különböző helyszí-
nen 53 személy van karanténban. A 
kijárási korlátozás megszegése miatt 
99 esetben volt szükség intézkedés-
re, ebből 1 helyszíni bírság, hétvégén 
8 fi gyelmeztetés és 1 szabálysértési 
feljelentés történt.

ADOMÁNYOZÁS § Pénzzel, csomaggal járulnak hozzá

Minden képviselő segít a rászoruló családokon

JÁRVÁNYVESZÉLY §
Emelkedik a 
fertőzések száma

JÁRVÁNYVESZÉLY § Kisgyermek és idős ember fertőződött meg

Vásárhelyen is megjelent a 
koronavírus

A veszélyhelyzetre való tekintettel a városházán is óvintézkedéseket hoztak. Az ügyfelek kint 
várakoznak, betartva az előírt távolságot

Horváth Zoltán és Galambos Kornélné csomagokat vitt ajándékba
Kis Andrea pénzzel is segít



2. VÁROSUNK

BEIRATKOZÁS - ISKOLÁK §
Automatikusan felveszik a 
körzetes iskolába a leendő 
elsősöket

BEIRATKOZÁS - ÓVODÁK § 
Idén levélben kell óvodába 
iratkozni

NINCS KIVÉTEL §
A dohányboltok is bezárnak 
háromkor

OKTATÁS § Alsóban kevesebb lesz az óra

Az iskolabezárás nehezíti az új 
NAT-ra való felkészülést
Az új NAT miatt az iskoláknak sokszor olyan könyveket kell rendelniük, melyek a 
rendelés leadásakor még nincsenek készen. A lapunknak nyilatkozó szakszervezeti 
titkár szerint a járvány miatt nehezebb a helyi tantervek elkészítése időre.

FEDÉL NÉLKÜL § Egy ingatlan, három ellátási terület

Mobilházzal, étellel segítik a 
vásárhelyi hajléktalanokat
Máskor sem könnyű a hajléktalan segítő központban az élet, most, a kijárási 
korlátozás bevezetése óta még több a kötöttség. A vezetés mindent megtesz, hogy 
oldja a feszültséget. Helyzetkép a Badalik Bertalan Szociális Szolgáltató vásárhelyi 
intézményéből.
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Tarnay Kristóf Ábel

– A szakszervezet álláspontja, hogy 
az új NAT bevezetését el kellene ha-
lasztani 2021-re, mert nincs elég idő 
a felkészülésre, többek között az új 
tankönyvek sem készültek el. Az áp-
rilis 30-ig szükséges helyi tanter-
vek elkészítése ebben a helyzetben 
sokkal nehezebb  – mondta lapunk 
megkeresésére Konczné Karasz Edit. 
A Pedagógusok Szakszervezete (PSZ) 
hódmezővásárhelyi járási titkárát 
arról kérdeztük, hogy a Népszava 
úgy tudja, az ősztől bevezetendő új 
Nemzeti Alaptanterv (NAT) szerint 

elkészülő új könyveket úgy kell az 
iskoláknak áprilisig megrendelniük, 
hogy azok addig még el sem fognak 
készülni.
A napilap cikke szerint az állami 
könyvtárellátó cég azt javasolja az 
iskoláknak, hogy rendeljék meg az 
eddig használt tankönyveket, aztán 
ha elkészülnek az átdolgozott kiadá-
sok, fokozatosan lecserélik a korábbi 
verziókat, kiszállítani pedig már az 
új tankönyveket fogják. A hódmező-
vásárhely pedagógus lapunknak el-
mondta: az iskolabezárás előtt már 
elkezdték a helyi tanterveket összeál-
lítani, a szaktárgyi munkaközösségek 
az óraszám-javaslataikat elkészítet-

ték az évfolyamok szabadon tervez-
hető óráira, de még nem fogadták el a 
kész tanterveket, amelyet most meg-
nehezít a koronavírus-járvány miatti 
iskolabezárás.
A NAT alsó tagozatosokat érintő vál-
tozásairól azt mondta: üdvözli, hogy 
csökken a diákok óraszáma, azt vi-
szont még nem látja át, hogyan fogják 
megvalósítani a harmadiktól beveze-
tendő környezetismeret beépítését a 
többi tantárgy közé. Kérdés, hogy az 
elsőben és másodikban külön tantár-
gyként tanított előismeretekre ho-
gyan fog építeni ez az óra, és hogyan 
tudják majd értékelni.

Nem kell idén személyesen bemenni 
a körzetes, vagy a választott iskolába 
az első osztályba készülő gyerme-
kekkel. Amint az az Oktatási Hivatal 
honlapján is olvasható:

 � A hivatal március 1-jéig érte-
sítette a kötelező felvételt biz-
tosító – tehát az állami – is-
kolák fenntartóit azokkal a 
gyerekekkel kapcsolatban, akik 
tankötelesek, ezért szeptem-
ber 1-jével iskolába kell járni-
uk. Hogy melyik lakcímnek mi 
az iskolai körzete, azt az Okta-
tási Hivatal honlapján találják. 

 � Ha a szülőknek nincs ettől elté-
rő szándéka, a kötelező felvételt 
biztosító körzetes iskola ápri-
lis 28-ig a gyermeket hivatalból 
felveszi. Az iskolában telefonon, 
vagy elektronikus levélben lehet 
érdeklődni, adategyeztetés az 
elektronikus KRÉTA-rendszeren 
keresztül történik május 21-ig, de 
ebben segíteni fog az adott iskola. 

 � Ha ezekben az iskolákban április 

28. után még mindig van szabad 
hely, további felvételi kérelmeket 
is teljesíthetnek, a szülők május 
15-ig az intézmény KRÉTA-fe-
lületén adhatják le kérelmeiket. 
A gyermekek felvételére vonat-
kozóan május 21-ig döntenek. 

 � A körzettel nem rendelkező ál-
talános iskolákkal más a hely-
zet. Vásárhelyen ezek az egy-
házi fenntartású intézmények: 
a katolikus kertvárosi és a re-
formátus Szőnyi. Az ezekbe je-
lentkezők részére a beiratkozást 
április 6-április 24. között tart-
ják. A gyermek felvételéről leg-
később április 27-ig döntenek. 

Az újfajta eljárással az a cél, hogy a 
világjárványra tekintettel a beirat-
kozás minél előbb és minél kevesebb 
személyes kontaktussal valósulhas-
son meg, de biztosítsák a szülők sza-
bad intézményválasztását is. 

Hódmezővásárhelyen az önkor-
mányzat által fenntartott intézmé-
nyekben az óvodai beiratkozás idő-
pontját április 20-21-ben jelölték ki, 
a járványügyi előírások miatt ezt is 
újra kellett tervezni. Amint az a Hód-
mezővásárhelyi Egyesített Óvoda ve-
zetőjének, Borsiné Csontos Ilonának 
a hivatalos közleményéből kiderül: a 
beiratkozók egészségének védelme 
érdekében és az Oktatási Hivatal tá-
jékoztatójának megfelelően a beirat-
kozás nem a szokásos módon, a szülő 
és a kisgyermek óvodai jelenlétében 
valósul meg idén. Idén a beiratko-
záshoz elég, ha a szülő eljuttatja a ki-
töltött, aláírt szándéknyilatkozatot a 
megadott e-mail vagy posta címekre. 
A részleteket az intézmények hon-
lapjain találják.

A veszélyhelyzet miatt sajnos nem 
tudjuk az eddig minden évben meg-
szervezett Ovicsalogató Nyílt Napo-
kat sem megrendezni óvodáinkban
– olvasható a közleményben.

A beiratkozáshoz szükséges iratokat 
(pl: gyermek születési anyakönyvi 
kivonata, tajkártyája, lakcímkártyá-
ja, a szülő személyi azonosítója, lak-
címkártyája) csak a kisgyermek első 
óvodában töltött napjára kell majd 
bevinni az intézménybe.

Az Oktatási Hivatal tájékoztatójá-
ból még számos fontos információt 
megtudhatnak.

B. D.

A múlt csütörtök késő este megjelent 
kormányrendelet értelmében más 
üzletekhez hasonlóan a dohány-
boltoknak is be kell zárniuk délután 
három és reggel hat között, ebben az 
időszakban csak dolgozó tartózkod-
hat bent.
A rendelet felhatalmazza a polgár-
mestereket, hogy a kijárási korláto-
zás meghosszabbított időszaka alatt 

a kerületben illetve a településen 
működő piac nyitva tartásáról önál-
lóan dönthessenek. Eddig a piacon is 
csak 9-12 között lehettek a 65. évnél 
idősebbek, az új jogszabály alapján 
úgy tűnik, ettől egyedi döntéssel el 
lehet térni. Az operatív törzs sajtó-
tájékoztatóján a rendőrség részéről 
Pintér Tibor a 444 cikke alapján azzal 
indokolta, hogy a dohányboltok ki-
kerülnek a kivételek közül, hogy ezek 
sokszor csoportképző helyek voltak. 

Králik Emese

– Intézetben nőttem fel, nehezen 
viselem a bezártságot. Rossz, hogy 
nem lehet akkor kimenni, amikor 
szeretnénk – összegzi tapasztalata-
it Mucsi Sándorné Kolompár Ágnes. 
– Nem dolgozom, le vagyok száza-
lékolva. Máskor vásárolni bármikor 
kimentem. Most rajzolunk, mosunk, 
takarítunk, pihenünk. Kellemetlen, 
de ez van. Jól érzem magam itt bent, 
viszont a városban is jó. Sándor nem 
örül neki, de néha kint aludtam a 
barátomnál – mondja az asszony. 
Akit Sándorként említ, a vásárhelyi 
hajléktalan segítő központ vezetője. 
Korsós Sándor megerősíti: korábban 
napi két órára bármikor elhagyhatták 
az épületet a lakók, szombat óta már 
nem.
– Mielőtt életbe lépett a kijárási kor-
látozás, azok, akik nem munkahe-
lyre mentek, napi 2 órára mehettek 
ki vásárolni, ügyet intézni. Azóta 
délelőtt kiengedjük a 65 évnél idő-
sebbeket, délután a fiatalabbakat. 
Egyelőre nincs gond, de tapintható a 
feszültség. Néhány hét múlva fog ez 
kicsúcsosodni – vetíti előre. Hogy mi 
lesz, ha ebben a nehéz helyzetben ér-
kezik új lakó? Szerencsére segítő ke-
zet nyújtott az önkormányzat, tudjuk 
meg tőle. Jogszabály írja elő, hogy az 
átmeneti szállót kijárási tilalommal 
kell most üzemeltetni, az éjjeli me-
nedékre fel kell venni jelentkezőket. 
Vásárhelyen ez a kettő, emellett pedig 
még a nappali melegedő, azaz össze-
sen három részleg egyetlen épületben 
található, nincs lehetőség izolációra. 
Ha új ellátott jön, mivel a kórházban 
jelenleg nincs tüdőszűrés, a legalap-
vetőbb szűrésre sem lehet elküldeni.
– Ha nincs a koronavírus, akkor sem 
engedhetek be 60 ember közé egy 

olyan, új kérelmezőt, akinek semmit 
nem tudok az egészségi állapotáról. 
Az önkormányzat a Klauzál utcában 
bocsát a rendelkezésünkre egy mobil 
épületet, ahol krízisszállást alakítunk 
ki. A kollégák közül tartózkodik majd 
ott mindig valaki. Kényelmes, fűt-
hető, vizesblokkal ellátott épületről 
van szó, ahol el tudjuk szállásolni az 
újonnan érkezőt – részletezi.
Étkezés terén igyekeznek a lehető-
ségekből a legtöbbet kihozni. Még 
Lázár János polgármestersége idején 
született az a helyi rendelet, hogy a 
főzőhelyekről a kimaradt ételt meg-
kapják a lakók, idézi fel az igazgató. 
Elmondása szerint a lehetőség egy-
re szűkült, a gyerekek alig étkeznek 
most, de lett megoldás, Márki-Zay 
Péter polgármester 50 adag ebédet 
ajánlott a konyháról. – Szűken, de 
elvagyunk. A fönntartótól (a kato-
likus Bálint Sándor Egyházmegyei 
Szeretetszolgálat – a szerk.) hoztunk 

tartós élelmiszert, a Flamand pékség 
néhány naponta kenyeret ad – sorol-
ja. Hódmezővásárhelyen négy olyan 
emberről tudnak, akik az utcán élnek, 
és nem is szándékoznak bemenni a 
szállóra. Igaz, a társaság nagyobb lét-
számúnak tűnik, mert időnként hoz-
zájuk csapódik néhány olyan ember, 
aki nem hajléktalan, mondja Korsós 
Sándor.
– Öt-hat éve vagyok itt. Többnyi-
re boltba jártam, a bezártság érzése 
rossz még akkor is, ha nem is akarok 
menni sehova. Igen, vannak abból 
gondok, hogy csak bizonyos időben 
mehetünk ki – mondja az intéz-
ményben élő Gonda Zsoltné. – Mind 
mások vagyunk, nehéz lesz az össze-
zártság, de hátha megpróbáljuk majd 
szépen megbeszélni. Pozitívan állok 
hozzá, mindenkit ugyanerre biztatok.

Korsós Sándor azt mondja, akkor nyugodt ha hétvégén is benéz az intézménybe



3.VÁROSUNK

POLITIKA § Várnak a halasztható fejlesztésekkel
Márki-Zay a fideszes javaslatról: Ne az 
önkormányzattól várják, ami a kormány 
dolga lenne

Felmérés: a többség szerint vissza 
kellene adni az önkormányzatok 
forrásait

VÉDŐESZKÖZÖK § 20 ezer darabot rendeltek
Textilmaszkot ingyen adnak, 
eldobhatóért adományt 
kérnek

VENDÉGLÁTÓHELYEK § Csoportosulnak, közterületen isznak

Rendet tesz az önkormányzat a 
kocsmák környékén

PÉNZÜGYEK § Százmilliókat máshol veszít

130 milliót von el a 
kormány Vásárhelytől 
a gépjárműadóval

HODPRESS.HU

K. E.

Hódmezővásárhely önkormány-
zata törölje el erre az évre a kis és 
középvállalkozások számára az 
építmény és telekadót, valamint az 
iparűzési adót – ezt javasolta egy 
sajtótájékoztatón Havasi Katalin, a 
Fidesz helyi elnöke és Cseri Tamás 
frakcióvezető, írta a Vásárhely24. 
(Az eseményre lapunk nem kapott 
meghívást. – a szerk.) Szerintük 
megvan rá a forrás, csak el kell ha-
lasztani az olyan, önerős beruhá-
zásokat, mint a Kossuth téri büfé, 
vagy a strand élménycsúszdája, 
továbbá vissza kell vágni a mé-
diacentrum – ebbe beletartozik a 
Vásárhelyi Televízió, a Vásárhelyi 
Valóság és a hodpress.hu – költ-
ségvetését, így segíthetne a város 
a járvány által leginkább érintett 
gazdasági szereplőknek.

A frakciónak korábban már voltak 
javaslatai a járványhelyzet kezelé-
sével kapcsolatban. Ezek közül né-
hányat beépített a cselekvési tervbe 
az önkormányzat. Márki-Zay Péter 
polgármester a mai sajtótájékoz-

tatóval kapcso-
latban lapunk 
kérdésére úgy re-
agált: az önkor-
mányzat bevéte-
lei folyamatosan 
csökkennek, ki-
adásai nőnek, 
az említett helyi 
adókat nem tudja 
a város eltörölni. 
A helyi sajtóval 
kapcsolatban el-
mondta, a tájé-
koztatás létfon-
tosságú, főként 
manapság. A 
strandberuházás 
és a Kossuth téri 
büfé pedig ak-
kor készül el, ha 
b i z t o n s á g o s a n 
e l ő t e r e m t h e t ő 
rá az összeg, ez 
feltehetőleg nem ebben az évben 
lesz. Álláspontja szerint ahogy más 
európai országokban átvállalta az 
állam a koronavírus-járvány idejé-
re a dolgozók bérét, úgy ezt a ma-
gyar állam is megtehetné, ez len-
ne a valódi segítség. Továbbá arról 

a 2000 milliárd forintnyi euróról 
sem szabad elfeledkezni, amelyet a 
kormány éppen a vírus elleni véde-
kezésre és a nehéz helyzetbe került 
gazdasági szereplők, többek között 
a kis- és középvállalkozások segí-
tésére kap az Uniótól, tette hozzá.

K. E.

Az ablakon kiadhatja a kocsmá-
ros az italt, a vendég azonban nem 
ihatja meg azt közterületen, cso-
portosulva, a járványveszély miatt 
meg főleg nem. Mivel ebből igen 
sok gond akad Vásárhelyen, az ön-
kormányzat most hivatalos levél-
ben hívja fel a vendéglátóhelyek 
üzemeltetőinek a figyelmét arra, 
hogy bírságot kaphatnak, ha nem 
tesznek rendet a saját üzletüknél 
– ez ugyanis a vonatkozó rendelet 
értelmében az ő felelősségük.

Az önkormányzat a Facebook ol-
dalán a Tatár Zoltán aljegyző, il-
letve Laczkó Judit lakosságszol-
gálati irodavezető által jegyzett 
levél részletesen elmagyarázza a 

helyzetet. A járványhelyzetre való 
tekintettel a kormány által március 
27-én kiadott 71/2020. számú ren-
delet 2. § értelmében a vendéglátó 
üzletben csak az ott dolgozók tar-
tózkodhatnak. Ugyanez a rendelet 
ugyanakkor arról is szól, hogy a 
lakóhelyet csak alapos indokkal le-
het elhagyni. Jelenleg tehát úgy fest 
a dolog, hogy – például – a csapos 
bejárhat dolgozni. A vendég viszont 
legfeljebb a bejárati ajtóig, és az is 
más kérdés persze, hogy ez meny-
nyire számít “alapos indoknak”. A 
kormányrendelet betartását a ren-
dőrség és a katonai rendészek elle-
nőrzik. Az önkormányzat hivata-
los írása arra is rámutat, hogy egy 
másik, 2009-es kormányrendelet 
értelmében, ha a vendéglátóhely 
aktuális szabályokat szeg meg, és 

nem használ a szép szó, számos le-
hetőség után végső esetben akár a 
működési engedélyét is bevonhat-
ják.

A helyiség előtti italozást pedig 
egy helyi rendelet tiltja. Vásárhely 
önkormányzata még 2016-ban 
mondta ki: boltok, üzletek előtt és 
közterületen szeszesital fogyasz-
tása tilos, a cselekmény szabály-
sértésnek minősül, melyet sza-
bálysértési bírsággal lehet sújtani. 
A vendég ellen pedig, aki megsze-
gi a kijárási korlátozást, 5000-től 
félmillió forintig terjedő bírságot 
szabhat ki a rendőrség.

Gulyás Gergely, a Miniszterelnök-
séget vezető miniszter egy sajtó-
tájékoztatón elmondta, 1345 mil-
liárd forintot csoportosítottak át a 
tárcáktól. A pártok támogatásának 
felét május elejétől a járványalapba 
kell befizetni, ez 1,2 milliárd forint. 
A multiadó 36 milliárd forint bevé-
telt jelentett eddig. Ezt újból beve-
zetik, idén is ennyi jön be. A bankok 
55 milliárd forintot kell, hogy befi-
zessenek a járványügyi alapba. 

A döntésre a hódmezővásárhelyi 
polgármesteri hivatal a gyorshír 
felületén reagált. Mint írták: ta-
valy mintegy 320 millió forint folyt 
be a vásárhelyi kocsik után, ami-
nek a 60%-a eddig is az államhoz, 
ment, a múlt évben ebből mintegy 
127 millió forint maradt az önkor-
mányzatnál. Idén a betervezett 130 
millió forint sem marad Vásár-
helyen – összegeznek, megismé-
telve, hogy megítélésük szerint a 
kormányzat a koronavírus-helyzet 
kezelésére nem adott pluszforrá-
sokat az önkormányzatoknak, vi-
szont számos új feladat ellátását 
írta elő számukra, így a 70 év felet-
tiekről és a karanténba kerültekről 
való gondoskodást. Hozzátesszik 
a bejegyzésben: az önkormány-
zat ezek mellett elkülönített 100 

millió forintot a költségvetésből a 
járvány elleni védekezésre számos 
más feladatot is ellátott, így a többi 
között megszervezték a közétkez-
tetést, gondoskodott a városhá-
za és a városi cégek, intézmények 
home-office-ba szervezéséről és 
azokról a városi dolgozókról, akik 
ha olyan helyzetbe kerültek, hogy 
megszűnt a munkájuk, munkát 
kapnak, akik esetleg gyermekeik 
miatt nem tudják ellátni feladata-
ikat, azok a bérük 25%-át továbbra 
is megkapják, és a munkaviszo-
nyuk nem változik.

Márki-Zay Péter a Vásárhelyi Te-
levízió Időben című műsorában 
elmondta: a meghozott döntések, 
vagy a veszélyhelyzet miatt bezárt 
intézmények  további területeken 
is súlyosan érintik az önkormány-
zatot. A strand bevételéből 100-
200 millió esik ki, a Hód-Menza 
étkezési létszáma ötödére esett 
vissza, az ingyenessé tett parkolás 
70 milliót vesz ki a város kasszájá-
ból. Az április 16-i képviselő-tes-
tületi ülést - lapzártánk után - on-
line tartják meg, a tervek szerint a 
költségvetést is módosítják, az el-
vonások, megszorítások miatt 100 
milliós átcsoportosításokat kell 
meglépni.

K.E.

Bárki kaphat egyet azokból az egy-
szer használatos sebészeti masz-
kokból, amelyekből 20 ezer darabot 
rendelt Hódmezővásárhely, ösz-
szesen 10 millió forintét. Ezt Már-
ki-Zay Péter polgármester tudatta 
a közösségi oldalán. A maszkokat 
a városháza portáján helyezték el. 
Ahhoz, hogy a ráköltött összegből 
valamennyi megtérüljön, az önkor-
mányzat a bekerülési költség felét, 
azaz 250 forint adományt elfogad 
egy-egy darabért, de ez nem kö-
telező, ingyen is vihetnek belőle a 
vásárhelyi lakosok – hangsúlyozza 
a város vezetője. A többször felhasz-
nálható, mosható textilmaszkokat 
önkéntesek varrják és osztják, ezek 
ingyen igényelhetők, ebben a körze-
ti önkormányzati képviselők segít-
ségét kérhetik a lakosok, írja Már-
ki-Zay Péter.
A megrendelt sebészeti maszkokból 
már Vásárhelyre érkezett 8 ezer da-
rab, az intézményekben dolgozók-

nak ad ezekből a védőfelszerelések-
ből a város . A polgármester felidézi 
a napokban történteket: a helyi la-
kosok közül sokan nehezményezték, 
hogy a vásárhelyi önkormányzat 
kölcsön adott 1500 darabot a bajban 
lévő aradi önkormányzatnak. Nem 
ajándékba adta tehát a város, nem 
a vásárhelyiek rovására, a csereter-
mékeket Vásárhely 2-3 hét múlva 
megkapja, derül ki ebből a megosz-
tásból is.
Megkezdődött az eldobható masz-
kok eljuttatása azokra a helyekre, 
ahol a legnagyobb szükség van rá: 
orvosi rendelőkbe, időseket ellátó 
intézményekbe, vagy a Hód-Men-
zára. Márki-Zay Péter polgármester 
és Kis Andrea alpolgármester dé-
lelőtt két adagot kézbesített: egyet 
az idősek otthonába, egyet pedig a 
menzára, délután Berényi Károly al-
polgármester az orvosi rendelőkbe 
juttat belőlük. 

T. K. Á.

Az utóbbi napokban vihart kavartak az au-
tóval kapcsolatos forráselvonások az ön-
kormányzatoktól. Először a gépjárműadó 
egészéről derült ki, hogy idén az államhoz 
kerül a koronavírus-helyzet kezelésére. 
Majd a miniszterelnök bejelentette, hogy 
a kontaktusok csökkentése érdekében az 
ország egészében ingyenes lesz a közterü-
leti parkolás. A hódmezővásárhelyi önkor-
mányzat nagyjából kétszáz millió forintot 
bukott ezen a két intézkedésen az önkor-

mányzat szerint. A lépéseket az ellenzéki 
polgármesterek az önkormányzatok kivé-
reztetéseként látják, bár Kaposvár fideszes 
vezetője szerint ez butaság.
Az ATV megbízásából a Pulzus nevű piac-
kutató telefonos alkalmazáson keresztül 
készült reprezentatív felmérés eredménye 
szerint a válaszadók 81 százaléka szerint a 
kormánynak vissza kellene adnia az önkor-
mányzatoknak az elvett forrásokat. A kér-
dés így hangzott: “Közös nyilatkozatban ké-
rik a polgármesterek az önkormányzatoktól 
elvett források visszaadására. Ön egyetért 

ezzel a kéréssel?” 22 százalék úgy nyilatko-

zott, hogy a kormány a pénzek elvonásával 

ki akarja véreztetni az önkormányzatokat.

Mindössze 14 százalék válaszolta azt, hogy 

nem kellene visszaadni az elvett forrásokat, 

és csak 5 százalék vélekedett úgy, hogy az 

önkormányzatoknak így is elég pénzük van. 

Érdekesség, hogy a felsőfokú végzettség-

gel rendelkezők között jóval többen vannak 

azok, akik szerint a kormányzat kivéreztet-

né az önkormányzatokat.

Maszkban plexi mögött cszolgálnak ki a Cseresnyésben
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4. VÁROSUNK

A fél nyelvvizsgáért is jár a pont 
a felvételin
A részvizsgák idén kivételesen teljes (komplex) nyelvvizs-
gának minősülnek. Egy államilag elismert, B2-es (közép-
fokú) írásbeli vagy szóbeli nyelvvizsgáért 28, a C1-es (fel-
sőfokú) szintén csak írásbeli vagy szóbeli nyelvvizsgáért 
pedig 40 többletpont fog járni – írja az Eduline oktatási 
szakportál. A helyzetre való tekintettel tehát az is meg-
kapja a teljes nyelvvizsgáért járó pluszpontot a felsőokta-
tási felvételin, aki még csak a felét tette le.
Emellett persze várhatók más változtatások is – jegyzik 
meg -, miután a Maruzsa Zoltán oktatási államtitkár által 
tett bejelentés, hogy elmaradnak többségében a szóbe-
li érettségik, vet föl még kérdéseket. Az egyik ilyen volt, 
hogy aki az emelt szintű érettségivel szerzett nyelvvizs-
gát szerette volna beszámíttatni a felvételijébe, az mit 
tegyen szóbeli híján – ezt most úgy néz ki, megválaszolta 
ez a döntés. Nemrég egyébként az is kiderült: elengedik a 
nyelvvizsga követelményét a diplomák kiadásakor, így 75 
ezer hallgató kaphatja meg a “benn ragadt” diplomáját.
Ugyanakkor továbbra is kérdéses az érettségi lebonyo-
lítása: például, hogy a diákoknak fognak-e biztosítani 
védőeszközöket, vagy hogy meg tudják-e oldani, hogy a 
65 év feletti pedagógusoknak ne kelljen beülni felügyelő 
tanárnak.

Idén nem lesznek szóbeli érett-
ségik
“Felére csökkentjük a vizsgaesemények számát, csak 
írásbeli érettségi lesz” – jelentette be Maruzsa Zoltán 
köznevelésért felelős államtitkár az operatív törzs csü-
törtöki sajtótájékoztatóján az Index cikke alapján. Mint 
írják: mivel Magyarországon az érettségi a felvételihez is 
szükséges, az oktatási akciócsoport azt javasolta, ha van 
rá mód, szervezzék meg a vizsgát.
Javaslatuk szerint az előrehozott, valamint az érettségi 
bizonyítvány megszerzése előtti szintemelő vizsgákat tö-
rölni kell, ez 30 000 jelentkezést érintene, így legfeljebb 73 
000 érettségiző maradna. Azt is javasolják, aki nem felvé-
telizik idén, az leérettségizhet jövőre is.
Aki viszont érettségizik idén, annál a szokásosnál jóval 
kevesebb kontaktusra törekszenek. Ezért egy helyiségben 
maximum tíz vizsgázó lehet és legalább másfél méterre 
ülnek egymástól. Hozzátette: az írásbelihez jóval keve-
sebb ember kell. Ott lesz csak szóbeli, ahol középszinten 
csak szóbelivizsga van, illetve azoknak, akiket felmentet-
tek az írásbeli alól. Ezzel 320 ezer helyett 4500 szóbeli 
vizsga lenne.
Az időpontról lapzártánk után dönt a kormány, de az okta-
tási akciócsoport május 4-ét javasol. 

Vásárhelytől egy órányira ter-
jesztették a kamuhíreket
A Készenléti Rendőrség Nemzeti Nyomozó Iroda (KR NNI) 
Kiberbűnözés Elleni Főosztálya több nyomozást indított 
közveszéllyel fenyegetés miatt olyanok ellen, akik álhí-
reket terjesztettek általában szenzációhajhász címekkel 
tálalva a koronavírusról. Például, hogy Magyarországon 
már januárban több magyar állampolgárságú ember fer-
tőződött meg a kínai eredetű koronavírussal és halt meg 
a fertőzés miatt, holott ekkor a járvány még nem jelent 
meg hazánkban.
Ennek keretében tartottak házkutatást mások mellett a 
Hódmezővásárhelytől autóval egy órányira lévő, Békés 
megyei Battonyán is, ahol informatikai eszközöket foglal-
tak le a rendőrök – írja a Police.hu. Az eljárás során egy 
férfit gyanúsítottként hallgattak ki, aki a továbbiakban 
szabadlábon védekezik.
Mint írják: sikerült feltárniuk több tucat kamuportált, és a 
hozzájuk tartozó Facebook-oldalakat, ahol megosztották 
az álhíreket, amelyek olykor több százezer emberhez is 
eljutottak. A hálózathoz tartozó oldalak szerkesztőinek az 
volt a célja, hogy az álhírek minél szélesebb körben ter-
jedjenek és a kattintásszám után minél nagyobb hirdetési 
bevételre tegyenek szert. (Itt vélhetően a Google automa-
tikus hirdetéskiszolgáló rendszeréről lehet szó, nem arról, 
hogy nagy cégek ilyen oldalakon hirdetnek értelemszerű-
en.)

Tovább lesznek érvényesek a 
parkolóbérletek
“Szeretnénk mindenkit megnyugtatni, hogy a kiváltott 
parkolási bérletek érvényessége annyi idővel tolódik, 
amennyi ideig tart a kormányrendeletben előírt ingyenes 
időszak.” – közölte a Polgármesteri Hivatal, miután poszt-
juk szerint sok kérdés érkezett hozzájuk azzal kapcsolat-
ban, hogy a koronavírus miatti intézkedések részeként a 
kormány ingyenessé tette a közterületi parkolást egész 
Magyarországon. Ezt egyébként az önkormányzatok 
többsége forráselvonásként élte meg, amely “kivérezteti” 
őket, igaz, ma már igyekezték azt kommunikálni, javul a 
kormányzat és a tavaly ősz óta jelentős részben ellenzéki 
vezetésű önkormányzatok között egymás javaslatainak a 
meghallgatása.

CÍMSZAVAKBAN HULALDÉK § Három megyében működő szolgáltató veszi át a szemétszállítást a HMSZ-től

Minden társasház kap szelektív kukát
Már nem csak kezeli és adminisztrálja, hanem a gyakorlatban is a több mint száz települést ellátó Bács-
Kiskun megyei FBH Nkft. viszi el a szemetet Vásárhelyen. Az új cég a magas házas övezetekbe is elviszi 
a házhoz menő szelektív hulladékgyűjtést, aminek keretében a papír- és műanyag hulladékunk nem 
vész el. Az üveget továbbra is gyűjtőszigetre kell vinni, amit sajnos egyre többen használnak illegális 
szemétlerakónak.

Tarnay Kristóf Ábel
A március 19-i közgyűlés úgy 
döntött: a FBH-NP Közszolgál-
tató Nonprofit Kft veszi át a hód-
mezővásárhelyi szemétszállítást 
a Hódmezővásárhelyi Működtető 
és Szolgáltató (HMSZ) Nonprofit 
Zrt-től. A begyűjtött hulladék 
kezelését és az adminisztrációt 
majdnem három éve már ez a cég 
végzi a városban, a HMSZ az ő al-
vállalkozójaként látta el a szemét 
tényleges elszállítását – ez válto-
zik, mostantól az egész folyama-
tot tokkal-vonóval az FBH viszi.

Lefaragnák a HMSZ 
veszteségét
– Reményeink szerint a feladat-
átvállalás pénzügyi szempont-
ból kedvezően befolyásolja a vá-
rosi cég működését – mondta 
lapunknak a váltásról Versegi At-
tila, a HMSZ hulladékgazdálko-
dási részlegvezetője. Hozzátette, 
hogy ahogyan a közgyűlésen is 
elhangzott: más településekhez 
hasonlóan Vásárhelyen is volt 
gond az úgynevezett nemzeti ku-
kaholdinggal, azaz a szemétdíjat 
összegyűjtő állami céggel. – Igaz 
ugyan, hogy a hulladékgazdálko-
dás országos koordinációját ellá-
tó Nemzeti Hulladékgazdálkodási 
Nonprofit Krt. közvetlenül a köz-
szolgáltatókkal áll kapcsolatban, 
viszont az ő fizetési késedelmük 
közvetett módon – az alvállalko-
zói tevékenység finanszírozása 
szempontjából – negatív módon 
befolyásolja a HMSZ NZRt. likvidi-
tási helyzetét – húzta alá lapunk-
nak Versegi. Az önkormányzati 
működtető cég előző vezetésének 
döntéseit átvilágító sajtótájékoz-
tatón Kis János kabinetvezető, a 
cég igazgatóságának elnöke arról 
beszélt: a társaság korábban sem 
tudott az alapító anyagi hozzájá-
rulása nélkül működni, 2017-ben, 
2018-ban és 2019-ben is jelentős 
300 millió forint körüli veszteség 
mellett gazdálkodott, vagyis év-
ről-évre csak nyelte a városi adót. 
Ráadásul a rezsicsökkentés visz-
szavágta és be is fagyasztotta a 
szemétdíjakat is, így érthető, ha 
egy semmiképpen nem nyere-
séges, és még a kifizetésekkel is 

akadozó területtől, amelyet álla-
mi cégek is masszív veszteséggel 
tudnak fenntartani, szabadul az 
önkormányzat cége. A HMSZ hul-
ladékgazdálkodással foglalkozó 
részlege egyébként megmarad: a 
településtisztasági, városüzemel-
tetési jellegű hulladék elszállítása 
továbbra is az ő feladatuk. Tehát 
ha például zöld hulladékot vagy 
illegális szemetet találnak a város 
közterein, azt ők viszik el. Egyéb-
ként a jövő év végéig a közgyűlés 
döntése alapján mindkét fél fel-
mondhatja, vagy ha elégedettek, 
akkor újabb két évre meg is hosz-
szabbíthatja a mostani szerződést.
A Hódmezővásárhellyel együtt 122 
települést ellátó kommunális cég 
leginkább Csongrád és Bács-Kis-
kun megyében szolgáltat, de egy 
falu és Mohács két településrésze 
erejéig Baranyába is átlóg. Érde-
kesség, hogy bár a cég több na-
gyobb várost is ellát, a környékün-
kön például Makót, Csongrádot, 
Kiskunfélegyházát és Kiskunmaj-
sát, a központja egy háromezres 
faluban, Vaskúton van. 
– A hódmezővásárhelyi hulladék-
gyűjtési körzet integrációjával az 
egyébként is nagy szolgáltatási 
területtel rendelkező FBH-NP Kft. 
sokkal hatékonyabban tudja szer-
vezni a technikai és személyi erő-
forrásokat – mondja Versegi Atti-
la. Hozzáteszi: az ebből származó 
plusz kapacitások a hódmezővá-

sárhelyi hulladékgyűjtési rendszer 
további fejlesztésére fordíthatók. 

Szelektív 
kukák minden 
lépcsőházba
Ilyen fejlesztés, hogy a családi 
házas övezetek és a belváros mel-
lett, ahol már négy éve van házhoz 
menő szelektív hulladékgyűjtés, a 
hódmezővásárhelyi magas házas 
övezetekben is bevezetik az ott-
honi szelektálást. Ehhez minden 
társasház a képünkön láthatóhoz 
hasonló 240 literes szelektív hul-
ladékgyűjtő edényt kap, amiben 
a papír- és műanyag hulladékot 
lehet majd gyűjteni. Az üveghul-
ladékot innentől is a gyűjtőszi-
getekre lehet majd vinni, ahogy a 
legtöbb városban, azt itt sem szál-
lítják el külön otthonról.
A máshol alkalmazott havi ürí-
tésnél itt, mivel nem egy-egy 
család, hanem egy-egy lakókö-
zösség újrahasznosítható hulla-
déka gyűlik össze, mindenképpen 
gyakrabban tervezik üríteni az 
edényeket. Hogy pontosan mi-
lyen gyakran, arról az után dön-
tenek, hogy felmérték az itt lakók 
igényeit – tudtuk meg. Versegi 
szerint ott lesz megoldható a ku-
kák elhelyezése, ahol elég nagy a 
lépcsőház vagy alakítottak ki erre 
külön helyiséget. Akinél ez nem 
lehetséges, marad a gyűjtősziget, 
többek között ezért sem szüntetik 

meg ezeket, noha nem váltották 
be a hozzájuk fűzött reménye-
ket. 2003 óta működött 70-80 
gyűjtőszigettel az utcai szelektív 
hulladékgyűjtés Hódmezővásár-
helyen, ami az elején jól ment, 
majd az emberek elkezdték mellé 
hordani a vegyes szemetüket ille-
gálisan. Ekkor kénytelenek voltak 
csökkenteni a köztéri gyűjtőedé-
nyek számát. Ráadásul a szelektív 
hulladék gyakran erősen szeny-
nyezett oda nem illő egyéb kom-
munális hulladékkal. Az illegális 
szemetelők ellen az utóbbi időben 
úgy védekeznek, hogy új szigete-
ket már csak olyan helyre raktak 
ki, ahol van köztéri kamerája az 
önkormányzatnak. – A szelek-
tív hulladékgyűjtés mennyisége 
megfelel az országos céloknak, 
ami Hódmezővásárhely esetében 
azt jelenti, hogy a kommunális 
hulladék 10 %-át szelektív hulla-
dékgyűjtési rendszerben gyűjtük 
be – mondta el lapunknak Versegi 
Attila. Viszont azt is hozzátette, 
hogy a szennyezettsége messze 
meghaladja az elvárható szintet. 
Ennek kapcsán is koronavírus el-
leni védekezéssel összefüggésben 
lapunkon keresztül is szeretné 
kérni a vásárhelyi lakosokat, hogy 
a kommunális szemetüket is úgy 
helyezzék ki, hogy azok alapból 
lezárt zsákokban legyenek a ku-
kában, az pedig legyen csukva.

Nyáron derül ki, hogy az egyházhoz 
kerülhet-e a Liszt
K.E.

Lezajlott a levélben bonyolított sza-
vazás, júniusban kiderül, mit szólnak 
ahhoz a szülők, hogy a vásárhelyi Liszt 
iskola fenntartását átvenné egy kato-
likus rend. Arról, hogy a tárgyalások jól 

haladnak, korábban írtunk. Az iskola az 
Árpád-házi Szent Margitról nevezett 
Szent Domonkos Rendi Nővérek Apos-
toli Kongregációja figyelmének közép-
pontjába került, mert szerintük a Liszt 
szellemisége, a nevelési elvei nagyon 
közel állnak ahhoz, amit a nővérek el-

vártnak gondolnak egy oktatási intéz-
ménytől.
A további lépéseket attól tették füg-
gővé, mit szólnak a szülők mindehhez. 
Márciusban mindenki névre szóló pos-
tai levelet kapott. Azt, hogy egyetért-e 
az átvétellel, vagy sem, április 1-ig le-

hetett válaszlevélben a tankerülethez 

küldeni. Lapunk érdeklődésére Deák 

Viktória Hedvig nővér megerősítette: a 

szavazás megtörtént, az eredmény jú-

niusban lesz nyilvános.

Fotó: HMSZ
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HÁZIORVOS § Kibővített kérdéssor alapján telefonon szűrik ki a gyanús eseteket

Mester: tízszer ennyi teszt kellene
Kevesli az országszerte elvégzett tesztek mennyiségét Mester János hódmezővásárhelyi háziorvos, önkormányzati képviselő. Szerinte ennél 
legalább tízszer többet kellene elvégezni. Lapunk kérdésére arról is beszámolt, mennyi papírmunka előzi meg ezeket a teszteket és hova kerül 
valaki, ha Hódmezővásárhelyen felvetődik nála a koronavírus-fertőzés gyanúja.

KÖZMŰVELŐDÉS § Ugrik a jubileumi jutalom

80 közalkalmazotti státusz szűnhet meg a városban
Vásárhelyen nyolcvannál is több közművelődésben dolgozó szakember veszítheti el közalkalmazotti státuszát, ha elfogadják az Emberi 
Erőforrások Minisztériumának törvényjavaslatát. A változtatás miatt az idősebb munkatársak jubileumi jutalmuknak búcsút mondhatnak. 

Tarnay Kristóf Ábel

– A koronavírus terjedését telje-
sen csak akkor lehetne kivédeni, ha 
tudnánk, hogy ki fertőző és ők mind 
otthon, zárlat alatt lennének. Eh-
hez azonban tömegesen, százezer-
szám kellene vérteszteket csinál-
ni – mondta lapunk megkeresésére 
Mester János háziorvos, önkormány-
zati képviselő. Az orvos szerint lehe-
tetlen a teljes védelem, viszont a most 
elvégzett teszteket kevésnek tartja. 
- Tízszer ennyi tesztet kellett volna 
csinálni minimum – véli Mester Já-
nos az eddig elvégzett laboratóriumi 
vizsgálatokról.

Több kérdéssel 
telefonon keresztül
 – Telefonon kell megállapítanom 
a beteg állapotát úgy, hogy nem lá-
tok belőle semmit. Felhív, és egy ki-
bővített kérdéslistával árasztjuk el, 
amire válaszol, majd az ember mond 
rá valamit – kezdi Mester János ta-
pasztalatait arról, hogy a betegeket 
telefonon kell kikérdezniük a házior-
vosnak. Ugyanis ha feltételezik, hogy 
megbetegedett a koronavírussal, ak-

kor vérvételre mentőket kell kikülde-
ni hozzájuk. Ilyenkor amellett, hogy 
megkérdezik a pácienstől, milyen tü-
netei vannak, azt a kérdést is felteszik 
neki, hogy találkozott-e olyan beteg-
gel, akiről kiderült, hogy koronavíru-
sos, vagy külföldön volt, illetve hogy 
ő maga volt-e az elmúlt három hét-
ben fertőzött területen, azaz Olaszor-
szágban, Németországban, Spanyol-
országban, Kínában. - De most már 
gyakorlatilag az összes európai or-
szágot lehet mondani, mert minden-
hol tömegesen jelen van a kór – teszi 
hozzá a háziorvos. – Egyénenként 
nagyon sokféle módon alakulhat, 
hogy a vírus milyen tünetekkel jár, 
valakinél csak hasfájással, van, aki-
nél közepes vagy magas lázzal. Ebből 
kell nekünk telefonon vizsgálat nél-
kül megállapítani, hogy koronavíru-
sos vagy sem – magyarázza a helyzet 
nehézségét Mester János. Elmondása 
szerint a vizsgálattal sem lehet ön-
magában eldönteni, mert a sima ví-
rusfertőzésnek is azonosak sokszor a 
tünetei. – Azt tudom eldönteni, hogy 
tüdőgyulladása van vagy nincs, mert 
ha van, akkor irány be a kórházba és 
diagnosztizálják, tesztet, mellkas-
röntgen, labor szükséges – húzza alá.

Papírmunka kell a 
teszthez
– Kétféle betegút létezik. A házior-
vost felhívja a beteg, elmondja a tü-
neteit, ha a háziorvos úgy gondolja a 
kormány által kiadott ellenőrző lista 
alapján, hogy fertőzött beteg, akkor 
ki kell töltenie egy nyomtatványt, 
amit e-mailben eljuttat a tisztifőor-
voshoz, aki a megkapott anyagok 
alapján jóváhagyhatja, hogy történ-
jen-e teszt – kezdi sorolni a bürokrá-
ciát, amelyen át kell vergődniük arra 
a kérdésünkre, mi történik azzal, aki a 
városban koronavírus-gyanús. 

– A jóváhagyásról szóló papírt visz-
szajuttatja a háziorvoshoz, amire 
ha azt írták, hogy engedélyezték a 
teszt elvégzését, akkor az orvos szól 
a mentőszolgálatnak, aki egy teszt 
levételi igényt juttat el szintén e-ma-
ilben. Ők ha megkapták, a beteget 
fogják felhívni a vérvétel előtt két 
órával, majd teljes védelembe öltö-
zött mentőápoló megy ki vért venni. A 
mentőszolgálat eljuttatja a levett vért 
a vizsgálóhelyre, ami a környékünkön 
Szeged – zárja a sort a háziorvos.

Ha pozitív a teszt, viszont a betegnek 
semmilyen tünete nincs, akkor ott-

honában helyezik karantén alá szi-
gorú szabályok mellett, ekkor a rend-
őrség ellenőrzi és a bejárati ajtón egy 
piros cetli figyelmeztet rá. Bár Mester 
János szerint ez furcsa, mert mint 
mondja, tünetmentesen nem szokták 
Magyarországon a vérvételt elrendel-
ni. Ha negatív az első tesztje, akkor 48 
óra múlva meg kell ismételni, ha az is 
negatív, akkor nem kell karanténban 
maradnia – teszi hozzá.

Elkülönített 
részlegek a 
kórházakban
Ha tünetei is vannak valakinek, akkor 
ő a területileg érvényes infektológiai 
osztályra kerül, ilyen Vásárhelyen is 
van, mivel minden kórháznak ki kel-
lett jelölnie egy ilyen elzárt osztályt. 
Mester János azt mondja: ha olyan 
tüdőgyulladása van valakinek, hogy 
az várható, hogy gépi lélegeztetés-
re lesz szüksége, akkor kezdetben a 
budapesti Szent László Kórházba ke-
rültek. Megítélése szerint ők azonban 
lassan megtelnek. Így a környéken 
kijelölt kórházba kerülnek, ez nálunk 
Szeged, ahol a II-es Kórházban épült 
ki új infektológiai részleg lélegezte-
tőgépekkel. Mint mondta, talán ele-

gendő személyzet is van rá, de ezzel 
korábban gondban voltak. 

Ha a szegedi részleg is megtelik, ak-
kor úgy véli, a Kiskunhalason épülő 
hasonló osztályra fognak kerülni, 
ahol szintén rendelkezésre állnak 
lélegeztetőgépek. Emellett Szekszár-
don, Ajkán és Miskolcon van kijelölve 
infektológiai intenzív részleg, ahol 
a tartós lélegeztetésre alakítottak ki 
osztályokat. Azonban azt pontosan 
nem tudta megmondani, ha a szege-
di kijelölt osztályok megtelnek, akkor 
Hódmezővásárhelyről hova kerülnek 
a betegek, mert mint mondta, akkor 
félő, hogy közben más egészségügyi 
intézményekkel is ugyanez történik.

A háziorvos vélekedése szerint a be-
tegek elkülönítésére nem alkalmas 
minden intézmény. Ugyanis ha az ott 
dolgozók mindannyian a koronaví-
rusos betegeket látják el kizárólag, 
akkor a többi beteg ellátás nélkül ma-
rad. Hosszú távon egyébként szerinte 
abból lehet komolyabb probléma az 
egészségügyben, hogy ha mindenki 
a koronavírussal fertőzöttek ellátásra 
rendezkedik be, akkor elképzelhe-
tő, hogy a többi betegre nem marad 
elegendő létszámban egészségügyi 
dolgozó – hívja fel a figyelmet a hód-
mezővásárhelyi háziorvos.

Bíró Dániel

A javaslat szerint megszűnne a kul-
turális intézményekben dolgozók 
közalkalmazotti státusza, és munka-
viszonnyá alakulna át. Az előterjesz-
tés kiterjed a levéltárakra, nyilvános 
könyvtárakra, muzeális intézmé-
nyekre és előadó-művészeti szerve-
zetekre.

Sajátos része a törvényjavaslatnak, 
hogy a Veritas Történetkutató Intézet 
és Levéltár munkatársai közalkalma-
zottak maradhatnak, kizárólag rájuk 
nem vonatkozik a módosítás.  

Az egyik szakszervezet csütörtök dél-
után kapta meg a dokumentumot, 
melyre kedden 8 óra 30 percig kell 
leadni a javaslataikat – számolt be a 
Munkások Újsága.   

A tervezett változás szerint a mun-
káltatónak július 1-ig kell tájékoztat-
nia a közalkalmazottat a jogviszony 
átalakulásáról, majd július 15-ig új 
ajánlatot kell tennie – írta tegnap az 
Infostart. A munkabér nem lehet ala-
csonyabb annál, amekkora összeg-
re „közalkalmazott illetményként 
2020. október 31-én jogosult lenne”. 
A szerződést október 31-ig kellene 
megkötni. 

A Munkások Újsága szerint sokat fog-
nak bukni az átalakítással az idősebb, 
nyugdíj előtt álló kulturális szakem-
berek is, mert eddig 25, 30 és 40 év 
közalkalmazotti jogviszonyban töl-
tött idő után jubileumi jutalom illette 
meg a közalkalmazottakat. A jutalom 
a közalkalmazott két-, három- illet-
ve öthavi illetményének felel meg, 

ami nagyságrendileg akár félmillió 
forintos összeget is jelenthet, de egy 
phd fokozattal rendelkező 40 éve a 
szakmában dolgozó, nyugdíj előtt álló 
közalkalmazott, kb. nettó másfél mil-
liót is veszíthet. 

Hódmezővásárhelyen a Tornyai János 
Múzeumban és a Bessenyei Ferenc 
Művelődési Központban 62, a Váro-
si Könyvtárban 18 közalkalmazot-
tat foglalkoztatnak a város 2020-as 
költségvetése szerint. A törvényja-
vaslat érinti a vásárhelyi levéltár dol-
gozóit is. Egy, a napokban közzétett 
információ szerint hat százalékos 
béremeléssel kárpótolná a kormány a 
közművelődésben dolgozó közalkal-
mazottakat, ha lemondanak közal-
kalmazotti jogviszonyukról.

OLVASÓI LEVÉL
A vásárhelyi határnak áldozta életét
Hét testvére tudatja fájó szívvel a szé-
lös határral, a Pusztával, Örzsébettel, 
Szikánccsal és Batidával, hogy szülötte, 
Vajnai Ernő örökre eltávozott közülünk.

Szívszorító kis ballagását ott kezdte 
Szikáncson, a Sápi dűlőben. A paraszti 
élet jobbítására felhalmozott hatalmas 

tudásának az alapjait két tanyai isko-
lában kezdte jó tanítói segítségével le-
rakni. Hatrongyoson, majd a Tiszai úti 
iskolában. Majd tovább gyarapította 
a Bethlen Gábor Gimnázium eminens 
tanulójaként, majd a Debreceni Me-
zőgazdasági Akadémián tanulmányai 
folytatásával szerzett diplomát. Onnan 
visszatért mezőgazdászként az egyet-
len és örökös munkahelyére, a nagy 
határ szélös darabján, a Pusztaszéltől 
a batidai földekig nyúló szövetkezetbe. 
Itt dolgozott egész életében azért, hogy 

több és szebb termény jusson sok-sok 
vásárhelyi földművelő és állattenyésztő 
kisembernek. Hű munkatársaival el-
nökként ad astra emelte a gazdaságot. A 
Hódcsillag vele és általa is növelte váro-
sunk hírnevét. Erről bizonyság egy FAO 
díj és az, hogy 1986-ban Pusztaszeren ő 
szeghette meg az ország kenyerét a ha-
gyományos István királyi ünnepségen. 
Az érdemek felsorolása helyett csak így 
emlékezzünk: eltávozott egy csillag. Ke-
vesebb lett a Fény a tanyavilág felett. De 
emléke élni fog, élnie kell a búzaföldek 

felett. Ott, ahol szárnyaltak álmai arról, 
hogy virágzó lehet ez a határ sok-sok 
kisember javára. Mert ilyen álmai vol-
tak s belőlük nem is keveset meg is va-
lósított, beteg szívét sohasem kímélve. 
Most minket, itt maradt hét testvérét, 
családját bánatunkban csak az a re-
mény, az vigasztal, hogy a göröngyös 
földeken végigjárt küzdelmes életútja 
nem vész el a múló időben. Éljen emléke 
a vásárhelyi határban, melynek mara-
déktalanul áldozta egész életét. Fent a 
felhők felett, melyekből annyiszor várt 

ő is éltető esőt, a költő szavai szerint a 
„Semmi ágán” ott ül beteg, de már neki 
nem fájó szíve. Köré ülnek és nézik, né-
zik a csillagok, mi meg élünk itt tovább, 
de nélküle. Hiányzik nekünk, minden 
búza és kukoricatáblának, a farmoknak, 
az ültetett fáknak, az óvandó termé-
szetnek. És az éltet még minket, hogy ő 
nem élt hiába, s talán nem „csak” pusz-
tai fű zizeg róla múló éneket.

 Vajnai János

Régészek dolgoznak a Csomorkányi pusztában. Fotó: Tarnay Kristóf Ábel



K. E.

Harminc éve, 1990. április 8-án 
fejeződött be Magyarországon a 
rendszerváltozás utáni első szabad 
parlamenti választás, amelynek tör-
ténetét Miklós Péter, a Tornyai János 
Múzeum igazgatója tekintette át – 
áll a tárház sajtóközleményében. Az 
első fordulóját március 25-én ren-
dezték meg, míg a második fordulóra 
április 8-án került sor. Német min-
tára kialakított vegyes, arányosságra 
törekvő, általános és titkos választá-
si rendszer volt, amely 2014-ig volt 
érvényben.
A rendszerváltás folyamatában 
1988-at kiemelkedő évként értékelte 
Miklós Péter: ezen év tavaszán jött 
létre az első ellenzéki mozgalom, 

a Fidesz. De az év folyamán meg-
szerveződött a Magyar Demokrata 
Fórum (MDF), majd a Szabad Kez-
deményezések Hálózatából a Szabad 
Demokraták Szövetsége. Sorra újjá-
szerveződtek 1988–1989-ben a tör-
ténelmi pártok is, több néven és több 
alakzattal jött létre a Szociáldemok-
rata Párt, a Nemzeti Parasztpárt pe-
dig Magyar Néppárt néven szervező-
dött újjá, a Független Kisgazdapárt is 
megalakult, illetve az 1947-es, Ba-
rankovics István vezette Demokrata 
Néppárt Kereszténydemokrata Nép-
párt néven öltött formát. Megalakult 
a Magyar Szocialista Párt is, amely 
mellett a Magyar Szocialista Mun-
káspárt is megszerveződött, vagy 
az Agrárszövetség, amely a korábbi 
állampárt vidék- és agrárlobbija. Az 

egyeztetés fóruma a Nemzeti Ke-
rekasztal volt, s az ellenzéki szer-
vezetek az Ellenzéki Kerekasztalba 
tömörültek. Utóbbi – mutatott rá a 
múzeumigazgató – Hódmezővásár-
helyen is létrejött, s elérték, hogy 
már 1989 szeptemberében eltávo-
lítsák a városháza tornyáról a vörös 
csillagot. Jelen volt a városban az 
MDF, amelyre akkoriban nem is fel-
tétlenül pártként, inkább ernyőszer-
vezetként tekintettek, jelen volt az 
SZDSZ, míg a legnagyobb befolyással 
a Vásárhelyen tradicionálisan erős 
Független Kisgazdapárt rendelkezett 
– fogalmazott a történész. 
A harminc évvel ezelőtti választások 
második fordulójába az egyéni kerü-
letekben három jelölt juthatott be, s 
megindultak az egyeztetések és az 

alkudozások. A Hódmezővásárhely 
központú Csongrád megye 6. válasz-
tókerületben a választások első for-
dulóját a népszerű állatorvos, Szabó 
Lajos, a Független Kisgazdapárt je-
löltje nyerte meg harminc százalék-
kal, tőle nem sokkal lemaradva, az 
országos eredményt nagyjából hozva 
Grezsa Ferenc, az MDF jelöltje vég-
zett és 15 százalékkal az SZDSZ szí-
neiben induló Farkas Ferenc került a 
harmadik helyre. A második forduló-
ra megállapodás született: az SZDSZ, 
az MDF és a Fidesz egy része a kis-
gazda jelölt mögött sorakozott fel, 
így három évtizeddel ezelőtt a vá-
lasztás második fordulóját, hatvan–
negyven százalék arányban Gre-
zsa Ferenccel szemben Szabó Lajos 
nyerte meg. Így a rendszerváltozás 
utáni első képviselőt – összegezte 
Miklós Péter – a Független Kisgaz-
dapárt adta ebben a választókerület-
ben, míg Grezsa Ferenc és a későbbi 
alpolgármester, Kószó Péter pedig 
a megyei listáról szerzett mandá-
tumot, így Hódmezővásárhelynek 
három parlamenti képviselője is lett 
az első szabadon választott törvény-
hozásban.

Miklós Péter kitért arra is, miért volt 
akkoriban ilyen erős a kisgazdapárt. 
Hódmezővásárhelyen a függetlensé-
gi és a negyvennyolcas gondolatnak 
nagyon komoly tábora volt már az 
1860-as évektől, a dualizmus korától 
kezdődően, a sok függetlenségi olva-
sókör és civil szervezet működött. A 
települést áthatotta a Kossuth-kul-
tusz és a protestáns magyarság 
negyvennyolcas érzülete, amely ér-
vényesült a két világháború között, 
s 1945-ben és 1947-ben is, amikor a 
Független Kisgazdapárt az országos 
eredményeit is meghaladó támoga-
tottságot tudott elérni, S ugyanez 
jelent meg a nagyjából 65 százalékos 
részvétel mellett megtartott 1990-es 
választásokon is, amikor Szabó Lajos 
a párt országos eredményeit három-
szorosan túlteljesítve szerzett man-
dátumot. Ez mutatja, hogy a gazda-
hagyomány, amelyre Vásárhely oly 
büszke, s amelyre a város oktatási, 
művészeti és kulturális élete is tu-
dott alapozni, a maga értékrendjét a 
rendszerváltozás idején is föl tudta 
mutatni.
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K. E.

“Áprilistól könyvtárunk a kölcsö-
nözni kívánt könyveket hetente egy-
szer házhoz szállítja.” – írja a vá-
sárhelyi városi könyvtár lapunkhoz 
írt közleményében. Ez egy új elem a 
már korábban felkínált online olva-
sási lehetőség mellett. A bibliotéka 
jelenleg zárva tart a járványveszély 
miatt, új beiratkozásra sincs lehe-
tőség, de aki már tag, minden szer-
dán déli 12-ig leadhatja, milyen 
könyveket szeretne olvasni, ezeket 
csütörtökönként kiszállítják. Visz-
szavinni a könyveket nem kell, amíg 
el nem múlik a járványveszély. Arra 
fi gyelni kell a rendelésnél, hogy egy 
olvasónál legfeljebb 20 könyv le-
het kint egyszerre. Pluszköltséget 
nem számolnak fel a kiszállításért, 
de csak hódmezővásárhelyi címek-
re érvényes az ajánlat. Otthonukban 
gyógyuló, valamint hatósági házi 
karanténban lévő személyek részére 
könyvek kiszállítása nem végezhető. 
Az első kiszállítás április 9-én lesz.
A beérkezés sorrendjében félre is te-
szik az olvasnivalókat, további tud-
nivalók a rendeléssel kapcsolatban:

• könyvet félretetetni az online ka-

talógus oldalán lehet http://opac3.
nlvk.hu/,

• e-mailben az olvasoszolgalat@
nlvk.hu címen

• telefonon való egyeztetéssel: 
62/246-811 (11-es mellék).

A Facebook oldalukon arról is hírt 
adnak, hogy amíg zárva tartanak, 
addig sem tétlenkednek, egyebek 
mellet rendezik az állományt, szépí-
tik a gyermekrészleget.

T. K. Á.

A nagyközönség előtt 
leginkább a Mi kis 
falunkból és a diák-
tüntetések környé-
kén népszerűvé vált 
oktatási számáról 
ismert Molnár Áron, 
művésznevén NoÁr a 
hétköznapi hősökről, 
az orvosokról, men-
tősökről, ápolókról, 
tűzoltókról, köztisz-
tasági dolgozókról írt 
dallal jelentkezett.
Nekünk ti vagytok Herkules, ti vagy-
tok Batman. Ti vagytok Vasember, 
Wonder Woman, vagy Antman! 
Thor, Hulk, Captain Marvel csak fi l-
mekben hősök. Ti egy mozijegy árá-

ért, ha hívnak, jöttök.
– emelik piedesztálra a rapszám 
sorai a járvány alatt is értünk dol-
gozókat. “Mi, művészek azt tudjuk 
adni nekik, hogy támogatjuk őket a 
művészetünkkel” – mondta a szer-

ző a dalról a Vásárhelyi 
TV-nek.
–  A napokban jött ki 
a klip és nagyon bol-
dog vagyok mert már 
egy főorvostól kaptam 
egy SMS-t, hogy Ő vé-
gig könnyezte a klipet, 
de már azóta írtak ne-
künk az egészségügyi 
dolgozók, postások, 
rendőrök, ez egy hi-
degrázós élmény volt 
– árulta el a csator-
nának. Hozzátette: a 

szám a legfontosabb célja, hogy el-
jusson hozzájuk, hogy erőt adjon. 
“Fantasztikus jelzéseket kapunk és 
nagyon boldog vagyok, hogy a sajtó 
részéről is van rá kereslet” – sum-
mázta.

K. E.

Egymástól – a vírusjárvány miatt 
– biztonságos távolságban, mégis 
együtt játszik hat vásárhelyi zenész. 
Lugasi Linett és 
barátai is meg-
valósítottak egy 
egy zeneszámból 
álló “karantén-
koncertet”. Turi 
Csaba lapunk 
érdeklődésre el-
mondta: meg-
kereste Linettet 
(a PopArt zene-
karban játszanak 
együtt – a szerk.), 
hogy nincs-e va-
lami jó ötlete. – 
Azt mondta, hogy 
éppen ő is erre 
gondolt, majd 
javasolta, hogy 
ezt a dalt szívesen elénekelné, mert 
hangulatában, szövegében is aktuá-
lis és talán némi erőt, vigaszt adhat 
– részletezte. Linett édesapjával, a 
basszusgitáros Lugasi Attilával és 
barátjával, a hegedűs Misku Tamás-
sal így már négyen megvoltak. Mivel 
Csaba nem szeretett volna egyedül 
gitározni, felkérte az általa kivételes 
tehetségnek tartott Fekete Tamást, 
majd a dobos Szegény Istvánt is si-

került megnyerni az ötlethez. A fel-
vételen a Várj, míg felkel majd a nap 
című számot láthatják.
– Természetesen személyesen nem 
találkoztunk, mindenki otthon elé-
nekelte, feljátszotta a saját részét 

a kamera előtt, én pedig összevág-
tam. Egészen addig dolgoztam rajta, 
amíg mindenki elégedett nem lett. 
Nem állítom, hogy egyszerű volt a 
projekt, de a végeredményt látva 
megérte – foglalta össze a zenész.
Turi Csabának nem ez az első akció-
ja, amivel oldani próbálja a muszáj-
ból otthon töltött napok hangulatát: 
a Facebook oldalán a Győrfi  Pál pa-
ródiája például nagy siker lett az is-
merősei körében.

T. K. Á.

“Már mi is otthon maradunk, nem 
megyünk be az óvodába dolgoz-
ni, innen fogok mesélni nektek egy 
történetet” – szól a gyerekekhez 
Kriszti, a hódmezővásárhelyi Bes-
senyei Színkör tagja. Mint videójuk 
leírásában összefoglalják: mivel a 
kényszerű bezártság miatt a szülők 
minden idejüket a gyerekekkel töl-
tik, ezért úgy gondolták, mondhatná 
más az esti mesét. Ezért 3-5 perces 
mesemondó videókat töltenek fel.

Az egyik videóban miután megkö-

szönte a sok rajzot és építményt, 

amit fényképen a gyerekek (szülei) 

beküldtek nekik, A kesztyű című 

mesét mondja és mutogatja egy táb-

lára kirakott fi gurákkal. “Kérünk 

visszajelzést, hogy van-e igény 3-5 

perces kis mesékre? Mi felvesszük, 

ti lejátsszátok. Biztos jobb, mint a tv 

előtt” – fogalmazzák meg a videót 

kisérő poszt végén.
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Bíró Dániel

Horgászni még veszélyhelyzet ide-
jén is lehet. Természetesen vízpar-
tokon is be kell tartani a másfél mé-
teres távolságot, de ez békeidőben is 
ajánlott, különben összeakadnának 
a szerelékek. A kedvező időjárás és a 
bevezetett korlátozások miatt egyre 
többen nyúlnak a horgászbot után. 
A vásárhelyi László István Honvéd 
Sporthorgász Egyesületnél év eleje 
óta több mint 1500 engedélyt vál-
tottak ki, és nem csökken az érdek-
lődés.

Talán azért, mert a megyei egye-
sületek közül a mi irodánk nyitva 
tartása a leghosszabb - mondta la-
punknak Horváth Gusztáv. Az egye-
sületi elnök hozzátette, keddtől 
péntekig 11 és 15, szombaton 10 és 
12 óra között tudják fogadni a hor-
gászokat, akiknek igényeit rugal-
masan kezelik. A szervezetnél a tag-

létszám már meghaladja a kétezret, 
ezzel Csongrád megye második leg-
nagyobb horgászegyesületévé nőt-
ték ki magukat a 2005-ös alapítás 

óta. A szezon előkészületei meg-
kezdődtek: múlt héten például 13 
mázsa egynyári pontyot telepítettek 
a Körtvélyesi-holtágba, és hamaro-
san sülő és csuka ivadékokkal frissí-
tik a halállományt. 

A járvány a mi terveinket is keresz-
tülhúzta - jegyezte meg az elnök. 
- Elmarad a nagy népszerűségnek 
örvendő tavaszi környezetvédel-
mi nap, de öröm az ürömben, hogy 
vízpartjaink rendezett állapotban 
vannak, és reméljük a tagság vi-
gyázni is fog, hogy így maradjon. 
Szintén nem tudjuk megrendezni a 
májusi gyermeknapot, de reménye-
ink szerint augusztusban lesz lehe-
tőségünk kétszer egyhetes tábort 
rendezni a fiataloknak. Tavaly 250 
külföldi horgászunk volt. Ez szám 
bizonyára csökkenni fog a Szerbiá-
ban és Romániában bevezetett kor-
látozások miatt.

Bíró Dániel

A HFC elnöke, Horváth Zoltán sze-
rint szinte biztos, az utánpótlás baj-
nokságok nem fognak folytatódni, 
illetve az NB III-as feljutás esélye is 

egyre kisebb, hiába szerepeltek jól 
a  felnőttek a pontvadászatban, az 
eddig befektetett munka kárba vész, 
ha lefújják a szezont. A szövetség-
nél várhatóan április közepéig dön-
tenek ebben a kérdésben. Egyetlen 

mentsvár, hogy felmerült, jövőre 
négy csoportos NB III-as bajnok-
ságot indítsanak, és ha ez az MLSZ 
elképzelés megvalósul, akkor eddigi 
eredményei alapján, második helye-
zettként feljuthatna HFC.

B. D.

Házi szorítóba kényszerültek a 
Hódmezővásárhelyi Box Klub spor-
tolói a veszélyhelyzet miatt.Szalkai 
Edina videotréninget állított össze, 
hogy tanítványai mellett a vásár-
helyieket is mozgásra bírja. Pró-
bált olyan feladatsort összeállítani, 
amit mindenki végre tud hajtani.

Épp a Diákolimpiára készültünk, 
amikor beütött a vírus. A múlt hé-
ten lett volna. Május 16-án az álta-
lunk rendezett Tesco Kupa marad 
el, ahol több mint 100 versenyző 
részvételére számítottunk. Ezek 
után lendült volna be csak igazán 
a versenyszezon – nyilatkozta la-
punknak Szalkai Edina, aki közel 
negyven fiatallal és felnőttel fog-
lalkozik az egyesületben.

Kevés az esély arra, hogy júniusig 
medencébe mehetnek a vízilabdá-
sok. A HVSC-nél igyekeznek teljesí-
teni az edzői bérek kifizetését, de a 
szövetség rugalmasságára is szük-
ség lesz. 
Pölös Gábor, a klub vezetőségi tagja 
szerint egyre kisebb a valószínűsé-
ge annak, hogy júniusig medencébe 
mehetnek. A szövetség elnöksége 
május 11-én ül össze, hogy határoz-
zon a szezon sorsáról, de a szakma-
beliek kevés esélyt látnak arra, hogy 
folytatódhatnának a bajnokságok.
Játékosainkat és edzőinket sem sze-
retnénk elveszíteni – fogalmazott 
lapunknak Pölös Gábor. – Egyéni 
kérelem alapján eddig is lehetett 

kedvezményt igényelni a tagdíjfize-
tésnél, ennek most sincs akadálya. A 
szövetségtől olyan ígéretet kaptunk, 
hogy rugalmasak lesznek a TAO el-
számolásnál. Erre szükség is lesz, 
mert edzőinket szeretnénk megtar-
tani, bérüket lehetőség szerint kifi-
zetni. Reményeink szerint májusban 
sikerül feltölteni a TAO keretünket, 
azzal egyenesbe jönnénk, de kö-
zéptávon már kérdéses, hogyan fog 
működni a nyereséges cégek tár-
sasági adójára épülő finanszírozási 
rendszer, a gazdasági válságot álla-
mi szerepvállalás nélkül nem tudja 
átvészelni a magyar sport – tette 
hozzá.

Az Európai Taekwondo Szövetség a 
koronavírus terjedése miatt online 
poomsae versenyt rendez május 
4-10. között. A világ minden pont-
járól várják a jelentkezőket, a rend-
hagyó viadalon a vásárhelyi Máté 
Teakwondo tagjai is részt vesznek. 

Máté Gergő érdeklődésünkre el-
mondta, egyesületükben százan 
edzenek rendszeresen, és várható-
an három sportolójuk fog nevezni a 
különleges viadalra, ahol a legtöbbet 
lájkolt és megosztott videók készítői 
pénzdíjban is részesülnek. 

Nem folytathatja tavaszi szár-
nyalását a HLKC női csapata – a 
Magyar Kézilabda Szövetség el-
nöksége befejezetté nyilvánította 
a 2019/20-as hazai bajnoki és ku-
pasorozatokat. Mindez azt jelenti, 
hogy sem a bajnokságoknak, sem a 
Magyar Kupának, sem a Liga Kupá-
nak nincsenek győztesei és helye-
zettjei a 2019/2020-as idényben, 
így nincsenek kieső és feljutó csa-
patok sem.

B. D.

Vásárhelyen az év női sportolójának 
választott Ugrai Panna is részt vett 
volna a Magyar Úszó Szövetség vá-
logatottak számára szervezett edző-
táborában, azonban a koronavírus 
közbeszólt. Az ország öt uszodájá-
ban indult volna a program, mégpe-

dig nagyon szigorú előírások mel-
lett. Így például az edzéshelyszínen 
és a szálláson kívül máshová nem 
mehettek volna a résztvevők, még 
boltba sem.
“Én Balatonfűzfőre utaztam volna, 
de április 15-re halasztották a tábor 
kezdetét – mondta lapunknak Ug-
rai Panna. – Március 22-én küldték 
a levelet, hogy koronavírus-tesztet 
csinálnak rajtunk a fővárosi Duna 
Arénában. Időpontra kellett menni, 
nem találkozhattunk az úszótársak-
kal, csak a vizsgálatot lebonyolító 
négy fős egészségügyi személyzet-
tel. Rajtunk egy, a külföldön edző-
táborozókon két tesztet végeztek el. 
Miután az enyém negatív lett, nem 
sokat hezitáltam. Eldöntöttem, hogy 
én menni szeretnék Fűzfőre. Edzőm, 
Máté Hunor, annyira nem volt elra-
gadtatva az ötlettől, sőt meg is be-
széltük, hogy ő nem jön velem. Ám 
végül én sem mehettem, mert a vá-
logatottak közül kilencen fertőződ-
tek meg koronavírussal.“
A Hód Úszó SE 16 éves sportolója 
most otthon, Mindszenten készül, 
és megpróbálja karban tartani erőn-
létét. Ezt napi 2,5 órás tréninggel 

igyekszik elérni, de a helyzete nem 
könnyű. “Pénteken hoztunk haza 
egy úszógépet, hogy a saját test-
súlyos erőfejlesztő gyakorlatokon 
kívül a vízi mozgást is tudjam va-
lahogy gyakorolni. Az edzés mellett 
rengeteget kell tanulni, ráadásul a 
húgommal egy szobában vagyunk, 
így figyelnünk kell, ne zavarjuk egy-

mást. Még a számítógép használatát 
is kénytelenek vagyunk beosztani 
egymás között, hogy mindenki idő-
ben meg tudja csinálni a feladatát.“
Pannát is mélyen érintette, hogy 
több nagy világverseny megrende-
zését elhalasztotta a nemzetközi 
szövetség. Ő első sorban a nyári ifjú-
sági Európa-bajnokságra készült, 
de az sem kizárt, hogy a budapesti 
felnőtt Eb-n is indulási jogot kapott 
volna. “A márciusi felnőtt országos 
bajnokságon dőlt volna el, ki vehet 
részt az Eb-n. A válogatási elvek 
szerint versenyszámonként az első 
négy helyezett indulhatott volna a 
hazai kontinensviadalon.”
Wladár Sándor, a magyar szövetség 
elnöke április elején azt nyilatkozta, 
lehetetlennek tartja az Eb augusztusi 
megrendezését. Szerinte októberben 
vagy 2021 elején lehet a budapesti 
viadal. Az európai szövetség május 
végén, június elején értékelheti újra 
a helyzetet és dönthet az újabb ha-
lasztásról.

SPORTHORGÁSZAT § Pontyot már telepítettek

Horgászni ér
Több mint 1500 engedélyt váltottak ki idén a vásárhelyi László István Honvéd Sporthorgász 
Egyesületnél. Múlt héten 13 mázsa egynyári pontyot telepítettek a Körtvélyesi-holtágba, 
hamarosan süllő és csuka ivadékok is kerülnek a horgászvízbe, ahol idén elmarad a májusi 
környezetvédelmi és gyermeknap.

LABDARÚGÁS §

Elúszhat az NB III

ÖKÖLVÍVÁS §

Szellembunyó

VÍZILABDA § Május 11-én dönt a szövetség
Megtartanák az edzőket

KÜDZŐSPORT § Máté Teakwondo

Online ütnek-rúgnak

HLKC §
A kézisek is 
befejezték

ÚSZÁS § Otthon úszógéppel készül

Panna úszna edzője 
nélkül is
Edzője nélkül is elment volna az úszóválogatottak 
balatonfűzfői edzőtáborába Ugrai Panna, de lefújták a 
programot. Április 15-ig otthon úszógéppel készül a Hód 
Úszó SE 16 éves versenyzője.

HODPRESS.HU

Tavaly nagy sikere volt a horgásztábornak.

Panna és mestere, Máté Hunor



Böngésző
8.

Május végére virágba 
borul a város

Áriát írt Győrfi  Pál 
felhívásából a vásárhelyi 
karnagy

Fákat ültetnek, megszépül az 
oroszlános szökőkút

Ezzel a felütéssel közölte a Polgár-
mesteri Hivatal, hogy már virá-
goznak a muskátlik, amelyek kosa-
rakban a Jókai utca és a Kossuth tér 
környéki kandeláberekre kerülnek 
föl május közepén, és ott maradnak 
egész nyáron.
Megérkeztek a parkokat díszítő egy-
nyári félkész dugványok is, ame-
lyeknek megkezdték a nevelését 
– teszik hozzá. Idén 13.000 db egy-

nyári pompázik majd a parkokban, 
mellettük évelők és szárazságtűrő 
cserjék beszerzését is tervezi a hi-
vatal, az évelőket a körforgalmakba 
ülteti majd ki a HMSZ NZRt.
“Az évelők használatával a zöldfelü-
let fenntartás hatékonyságát szeret-
nénk elérni, emellett a kiadásokat is 
csökkentjük, mivel az évelőkre egy-
szer szükséges beruházni” – össze-
geznek.

“Az opera rajongókhoz is közelebb 
szerettem volna hozni Győrfi  Pál 
első nagy fölhívását egy bariton re-
citativo és ária formájában.” Búza 
András hódmezővásárhelyi karnagy 
írja ezt a közösségi oldalán, a mű 
meg is hallgatható. A szolfézs- és 
zeneirodalom tanár a Ripostnak 
adott interjúban a motivációról el-

mondta, megérintették a szóvivő 
intelmei. Aki ugyancsak sajtóérdek-
lődésre elmondta, hogy mindezen 
meglepődött, de nem bánja, mert 
szerinte a lényeg az, hogy az üze-
net minél több emberhez eljusson. 
A mentőszolgálat szóvivője a zene-
darabot közzé tette saját Facebook 
oldalán.

Hódmezővásárhely Megyei Jogú Város Közgyűlése, a 14/2020. (III.20.) önkormányzati rendeletével, megalkotta 
Hódmezővásárhely város 

új Helyi Építési Szabályzatát (HÉSZ)
valamint,

a 350/2020. (III.19.) önkormányzati határozataival,
jóváhagyta Hódmezővásárhely város

új Településszerkezeti tervét (TSZT).

Az Önkormányzati rendelet (új HÉSZ) 2020. április 20. napjától hatályos.

A HÉSZ és a TSZT mellékleteivel, valamint a Szabályozási tervek elektronikus formátumban a város honlapján 
(www.hodmezovasarhely.hu) megtekinthetőek.

Papír formátumban a településrendezési eszközök Hódmezővásárhely Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal 
(6800 Hódmezővásárhely, Kossuth tér 1.)

I. emelet 1. számú és 16. számú irodáiban elérhetőek.

Hódmezővásárhely Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot hirdet a 6800, Hódmezővásárhely, Rákóczi u. 63 szám alatt található, 315 nm alapterületű ingatlan értékesítésére. 
Irányadó vételár/kikiáltási ár: 2 200 000 ft

Pályázat benyújtási határideje: 2020 április 30 12 óra
Pályázat benyújtása személyesen vagy 2 példányban postán (cím: 6800 Hódmezővásárhely, Kossuth tér 1, Lakosságszolgálati iroda, fszt.22)

További részleteket az önkormányzat munkatársától, Varga Boglárkától kaphatnak, 62/530100/287-es mellék; e-mail: varga.boglarka@hodmezovasarhely.hu

2020. április 20-tól Hódmezővá-
sárhely teljes közigazgatási terü-
letére vonatkozóan új építési sza-
bályzat (HÉSZ) és szabályozási terv 
lép érvénybe. 

1. Ezentúl egyes mezőgazdasági 
területeket az eddigi 3% helyett 
10%-al lehet beépíteni. (orszá-
gos előírásoknak megfelelően) . 
A különálló lakóépület beépítési 
magassága legfeljebb 7,5 m le-
het. 

2. A hátsó kertekben az épületek 
szabadabban helyezhetőek el, a 
szomszéd kertjének határától 1.5 
m távolságra.

3. A kiépítendő tűzfalak legmaga-
sabb pontja nem haladhatja meg 
a szomszédos telekhatáron álló 
tűzfalat, annak hiányában az 5 
métert.

4. Oldalhatáron álló építési helyen 
belül, a továbbiakban szabadon ál-
lóan is elhelyezhető épület.

5. A zártsorú beépítési módhoz tarto-
zó, későbbiekben beépülő „hézag” 
meghagyható lesz. Az előkert mé-
retét rugalmasabban kezelik, az 
eddigi 5 méter helyett akár 6 m is 
lehet. 

6. Zártsorú beépítési mód esetén, a 
20 méteres épületmélységen túl, 
ezt követően oldalszárny is épül-
het, a kedvezőbb tájolás irányában.

7. Az épületek beépíthető magassá-
gát ezután a homlokzatmagas-
ság fogalmával határozzuk meg.

8.  Új telek kialakításánál, a kiala-
kítható legkisebb telekméretet 
egyértelműen meg határoztuk.

9.  Összhangba került a helyi építési 
szabályzat az országos előírá-
sokkal.

10. Új helyi építési szabályza-
tunk terve tartalmazza a műem-
lékeket, a műemléki környezetet 
és a helyi értékvédelem elemeit 
is.

11. A régészeti lelőhelyek az 
örökségvédelmi hatástanulmány 
szerint szerepelnek a HÉSZ- ben 
és a tervlapokon.

A 9. és 10. pontok alapján, az egyes 
telkeket érintő esetleges építési 
korlátozások már a szabályozási 
tervlapokról leolvashatók lesznek.

Nyúlványos (nyeles) telek szabá-
lyozása az országos szabályozással 
összehangba került. 

A vasúti területek mentén védőtá-
volság került kijelölése. Az új HÉSZ 
alapján,  a MÁV-val történő előzetes 
egyeztetést követően, az eddig épí-
tési korlátozással érintett telkeken 
is  lehetővé válik a beépítés.

A Vásárhelyen zajló vasútépítés-

hez számos kiegészítő elem társul. 

Ilyen például az, hogy a kivágott fá-

kért cserébe több mint kétszer any-

nyi csemetét kap a város, vagy az, 

hogy megújul az Andrássy úton az 

oroszlános szökőkút. Információink 

szerint a virágágyás megmarad, a 

burkolat viszont a korábbinál szebb 

lesz, körpad is kerül az díszes kút 

köré. 

A tájház környékén, a Hódtóban zaj-

lik jelenleg az önkormányzat faül-

tetési akciója. Rárósiné Tapodi Pet-

ronella főkertész érdeklődésünkre 

elmondta: tavasszal 200 facseme-

tét ültetnek ki a városban. Ezeket 

a tram-train kivitelezőjétől kom-

penzációként – sőt, még többet is, 

hiszen 146-ot kellett volna pótolni 

– kapja Hódmezővásárhely azért, 

mert az építkezés nyomvonalán szá-

mos fák ki kellett vágni. A Vásárhe-

lyi Televízió riportjában a napokban 

elhangzott: vérszilva és tölgy került 

földbe, ősszel további 100 növényt 

kap az önkormányzat.

Városunk közéleti lapja.
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OLVASÓ TUDÓSÍTÓ § Várjuk információit, fotóit!
Értesüléseiket, fotóikat, leveleiket, az info@hodpress.hu címre várjuk!
Keresse a Hódpress oldalát a Facebookon és az Instagramon!

 Vásárhelyi Televízió - 
műsorok járványveszély idején
K.E.

Az újraindult Vásárhelyi Televízió munkáját, 
műsorrendjét is próbára teszi a kialakult 
helyzet. Egy azonban biztos, a veszély-
helyzet alatt is minden hétköznap 17:30-
kor jelentkezik a híradó, amit 19:30-kor és 
22:30-kor megismételnek. Keddenként 18 

órától látható a város kulturális életét be-
mutató Kultikum, szerdánként ugyanekkor, 
az Időben műsorának vendége a polgár-
mester. A tv nagy sikerrel tűzi műsorra 
retro-sorozatát, amelyben évtizedekkel 
ezelőtt  készült hódmezővásárhelyi felvé-
teleket oszt meg újra a nézőkkel. Emellett 
dokumentumfilmeket, ismeretterjesztő 

előadásokat is sugároznak, így kerülnek 
képernyőre filmfesztiválok filmjei, vagy pl. a 
CEU Határtalan tudás című sorozata. A VTV 
részletes műsorkínálata elérhető a hodp-
ress.hu oldalon, illetve látható az epg-n, az 
elektronikus műsorújságon az IPTV-s rend-
szert használó szolgálatatóknál.  




